
 

 

 

 
 

 

 

Vážení spoluobčané,  

 

přikládám následující text pro přehled očekávaných akcí a záležitostí obce Dolní Věstonice.  

Vzhledem ke změně konstrukce výpočtu daně z příjmu fyzických osob, ze kterých jsou alokovány prostředky i 

pro obecní rozpočty, došlo k výraznému snížení rozpočtu obce Dolní Věstonice. Snížení bylo ve výši cca 800 000 

Kč, které je zhruba 15 % obecního rozpočtu. Z celkových 2 000 000 Kč na investice a opravy nám zůstává 

1 200 000 Kč. Musíme tedy tyto výdaje omezit. Abychom rozpočet alespoň částečně vyrovnali, přistoupili jsme 

k dalšímu snížení výdajů a k navýšení příjmů, a to především v oblasti pronájmů obecních pozemků.  

V letošním roce budeme v obci pokračovat v obnově chodníků. Zaměříme se na lokalitu od základní školy po 

Husí plácek, kde jej opravíme a chybějící části doplníme. Předpokládáme, že by akce mohla být dokončena do 

letních měsíců.  

Co nás především čeká v tomto roce, je dlouho očekávaná oprava návsi. Vznikne krásné odpočinkové místo se 

spoustou zeleně a také plánovanou kašnou ve tvaru Novomlýnských nádrží. Aby byla oprava konformní, jak pro 

obyvatele Dolních Věstonic, tak pro návštěvníky obce, plánujeme začátek prací na říjen tohoto roku. Termín je 

dán tím, aby nebyla náves „rozkopaná“ přes léto, ale také proto, že je potřeba v rámci úprav v prostoru vysázet 

okrasné rostliny, často i vzrostlejší stromy, proto letní období není možné využít. Prostor bude upraven tak, že 

místo stávajícího asfaltu budou položeny žulové malé světlé kostky, aby evokovali pálavský kámen, a podél silnice 

vznikne cca dvoumetrový široký pruh, kde bude umístěna zeleň – okrasné keře, trávy, stromy, vše bude proloženo 

pálavským kamenem. Samozřejmě náves bude osazena lavičkami a přibude, jak jsem uváděla výše, kašna ve tvaru 

Novomlýnských nádrží, která se bude v pravidelných intervalech vypouštět. Ve vypuštěné kašně pak bude 

modelována původní krajina, před vybudováním Novomlýnských nádrží. Pro lepší představu budoucího vzhledu 

návsi přikládám snímek z projektu.  

Areál bývalého JZD: k 31. 3. 2021 bylo předáno staveniště v bývalém areálu JZD, které v letošním roce připojíme 

k inženýrským sítím. Tedy podél silnice na Horní Věstonice budou prováděny výkopové práce a pokládána 

kanalizace, vodovod a plyn. Bude vybudována nová přečerpávací stanice k splaškové kanalizaci a bude zhotoven 

nový nájezd do areálu. V rámci prací v areálu – na našem pozemku parc. č. 2018, bude vystaven zasakovací objekt 

v podobě jezírka 😊. Práce potrvají cca do září. Až bude pozemek připravený, začněme jej nabízet k pronájmu. 

Cílem je, aby zde vzniklo, buď malé vinařství, nebo prostor pro řemeslníky, eventuálně prostor pro autodopravu, 

skladování, atd. Samozřejmě, malé vinařství, např. s ochutnávkovým prostorem by bylo zřejmě nejlepší variantou. 

Budeme se při výběru možného nájemce řídit především souladem s životem občanů v naší obci, souladu 

s krajinou.   
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Nová ulice: V lednu byl prodán poslední pozemek z „nové ulice“, umístěné naproti areálu JZD. Noví majitelé jsou 

především mladší lidé, kteří buď plánují založení rodiny, nebo již mají malé děti. Mám velkou radost, že se nám 

podařilo zajistit, aby pozemky byly využity pouze pro bydlení, nikoli pro ubytování. Je jasné, že turismus k naší 

obci patří, ležíme v nejkrásnějším území republiky, Pálava je atraktivní destinace, avšak je potřeba především mít 

v pozornosti kvalitu života především našich občanů. 

Podnikání: Dlouhodobě prosazuji právě tento směr, kdy respektujeme podnikání, ovšem nikoli na úkor kvality 

života místních, trvale žijících obyvatel naší obce.  Zde se smyčkou vracím k podnikatelům v oblasti ubytování, 

které tímto prosím, aby odváděli poplatky obci dle skutečného využití. Tyto finanční prostředky jsou využity vždy 

pro rozvoj obce – nové chodníky, hřiště, zeleň… a to jsou i aspekty, kterých si turisté všímají. Je zde cca 25 

ubytovacích subjektů, vybíráme cca 250 000 Kč, dle kapacity bychom ale měli vybírat zhruba 300 000 Kč …. 

Prosím o zamyšlení 😊 

Ulice U Hřiště: Zajisté jste si všimli, že vedle „bytovek“ rostou nové domky. Měli by být dostaveny, tzv. hrubé 

stavby během léta. Uvědomujeme si neutěšený stav komunikace kolem domu č. 62, který byl patrný obzvlášť 

v době, kdy pršelo a příjezdová komunikace se proměnila v „bahniště“. Proto jsme se rozhodli, právě s ohledem 

na kvalitu života v dané lokalitě, že asfaltovou komunikaci vybudujeme již letos, nikoli příští rok, jak bylo 

v investičním plánu.  

Ulice v Zahradách: S kvalitou života – resp. kvalitou příjezdových komunikací souvisí i cesta V Zahradách. Je 

tam velmi špatný stav, obzvláště v některých místech. Zavázali jsme se, že příští rok provedeme rekonstrukci. 

Zatím není zřejmé v jakém rozsahu, bude vše odvislé od finančních prostředků, které budeme muset na akci 

vynaložit, ale zcela jistě začneme a budeme se kontinuálně situací zabývat, aby byla komunikace opravená.  

Ostatní: Pokud si vzpomínáte na akci sázení remízku v okolí čistírny odpadních vod, pak vězte, že remízek krásně 

roste. Necháváme jej zarostlý záměrně, aby rostliny měly více vláhy. Již je to místo, kde zahnízdily koroptve, 

vyskytují se tam bažanti a zajíci… dílo tedy splnilo účel 😊 

Vzhledem k plošným zákazům konání veškerých kulturních akcí, jsme museli oželet Krojovaný ples, zřejmě i Den 

matek. Pokud vláda opatření zmírní, rádi uspořádáme Lázeňský den a podzimní návštěvu divadla, stejně jako 

Adventní koncert. Stejně tak se předpokládá, že se budou konat jak Babské hody poslední víkend v červenci, tj 

23.7 až 24. 7. 2021, tak Tradiční krojované hody v září. 

Velikonoční hrkání: Co však se bude konat, tak za podpory Věstonického spolku vyjdou hrkači – a to ve čtvrtek 

v 18 hodin, v pátek v 6, ve 12 hodin a v 18 hodin, v sobotu v 6 hodin a ve 12 hodin by děti  poprosili o koledu. 

Myslím si, že ač je situace podivná, je potřeba se vrátit, alespoň částečně, k normálnímu životu. A takové milé 

obcházení obce našimi dětmi s hrkači je právě ten moment, kdy můžeme zapomenout na nemoci a viry a zákazy…. 

věřím, že nebude podnětem pro svár a nepochopení. 

  

Vážení a milí občané, přeji vám, jménem svým a jménem zastupitelů obce, krásné prožití 

velikonoční svátků  

Jaroslava Rajchlová 

 

 


